

# THOMAS HAMMOND

1887–1916

## HOMETOWN HERO

Born in Scarsdale, Nova Scotia, **Thomas Hammond** was among more than 200 Mi'kmaq from Atlantic Canada to volunteer for the Great War. Despite limited civil rights at home and cultural barriers within the military, First Nations enlistments were significant across the country.

Hammond joined the 26<sup>th</sup> "New Brunswick" Battalion of the Canadian Expeditionary Force as a Private in 1915, but tragically was killed during the Somme Offensive the following year. He participated in the intense fighting of the Battle of Flers-Courcelette in northern France, from which his body was never recovered. He was 29.

A number of Mi'kmaq received awards for bravery and distinguished service. One sma'knis (soldier), Stephen Toney of Pictou Landing, was among the most decorated snipers in the entire Allied Army.

## HÉROS DE CHEZ NOUS

Né à Scarsdale, en Nouvelle-Écosse, **Thomas Hammond** figurait au nombre des quelque 200 Mi'kmaq des provinces de l'Atlantique qui s'enrôlèrent volontairement pendant la Grande Guerre. Malgré des droits civils limités au Canada et des barrières culturelles au sein de l'appareil militaire, les Premières Nations fournirent un grand nombre de recrues d'un bout à l'autre du pays.

Hammond rejoignit le Corps expéditionnaire canadien et fut affecté au 26<sup>e</sup> bataillon « du Nouveau-Brunswick » comme soldat en 1915, mais il perdit tragiquement la vie pendant l'offensive de la Somme l'année suivante. Le jeune Autochtone participa aux combats intenses qui marquèrent la bataille de Flers-Courcelette, dans le Nord de la France. Son corps ne fut jamais retrouvé. Il était âgé de 29 ans.

Plusieurs Mi'kmaq se virent décerner des prix de reconnaissance pour bravoure et services distingués. Le sma'knis (soldat) Stephen Toney, de Pictou Landing, fut parmi les tireurs les plus décorés de toute l'armée des Alliés.

